
PROTOKÓŁ  Nr IV/15 

Z OBRAD  SESJI  RADY  MIEJSKIEJ  W  CHODCZU 

odbytych  w dniu  26 stycznia 2015 roku. 

 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

 

W sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2 o godz. 1000 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu – Pani Anna Twardowska dokonała otwarcia 

obrad IV sesji Rady Miejskiej w Chodczu.  Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła  o 

przedstawienie się  nowo wybranych sołtysów z  terenu Gminy Chodecz. Powitała radnych, 

zaproszonych gości  oraz pozostałe osoby obecne na sali. 

W obradach sesji uczestniczyli:   

Radni  Rady Miejskiej w Chodczu, 

Burmistrz Chodcza                    -  Jarosław  Grabczyński, 

Sekretarz Miasta i Gminy         -  Benedykt Nowakowski, 

Skarbnik Miasta i Gminy           -  Danuta Nowakowska, 

a także: sołtysi,  kierownicy jednostek budżetowych , dyrektorzy szkół, pozostali zaproszeni 

goście. Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 14 radnych 

na stan  ustawowy 15 radnych, nieobecny  radny    Piotr Wieczorek  - wobec powyższego 

obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do podejmowania uchwał. Przewodnicząca Rady 

Miejskiej przeszła do następnego punktu porządku obrad  i  poprosiła o przedstawienie   

proponowanego  porządku obrad  dzisiejszej sesji radną Ewę  Kwiatkowską.  Po odczytaniu 

porządku obrad, Przewodnicząca  Rady Miejskiej   zaproponowała zmianę  kolejności 

omawianych punktów porządku.  Wskazała iż  pkt. 6 będzie pkt. 4, pkt. 7 będzie pkt. 5, pkt. 8 

będzie pkt. 6, a pkt. 4 będzie pkt.7, pkt. 5 pkt. 8, pkt. 6  pkt. 9  a dalej to już kolejność bez 

zmian . Przewodnicząca poddała  porządek pod głosowanie .  Za  przyjęciem  proponowanego 

porządku  obrad   głosowało 14 radnych,  przeciw -0, wstrzymało  – 0,porządek został przyjęty 

.  Przewodnicząca stwierdziła iż Rada Miejska będzie obradowała według przyjętego 

porządku obrad. Następnie  przekazała, iż protokół z obrad III  sesji został sporządzony i  był 

wyłożony do wglądu, każdy radny i zainteresowany miał możliwość zapoznania się z 

protokołem w Biurze Rady. Protokół został poddany pod głosowanie. Za przyjęciem protokołu 

Nr III/14 głosowało – 14 radnych, przeciwnych – 0, wstrzymało – 0.  Przewodnicząca  Rady  

stwierdziła iż  protokół z poprzedniej sesji został przyjęty  14 głosami za. 

Przyjęty  porządek obrad. 

 

Otwarcie. 

stwierdzenie prawomocności obrad, 

przyjęcie porządku obrad, 

przyjęcie  protokołu  z poprzedniej sesji, 

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 



przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza, 

dyskusja, 

3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

       -  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych     

           wniosków z posiedzeń Komisji, 

       -  dyskusja, 

4.   Podjęcie uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

położonej w Mstowie.     

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie   P. Jerzy Bontal, 

       -     opinia Komisji  Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały, 

5.  Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w 

Lubieńcu. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  P. Jerzy Bontal, 

       -     opinia Komisji  Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały, 

 6.  Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w 

Lubieńcu. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  P. Jerzy Bontal, 

       -     opinia Komisji  Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały 

7.  Podjęcie uchwały w sprawie   uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2015. 

       -     przedłożenie  projektu  budżetu Miasta i Gminy   -  Skarbnik MiG, 

       -     opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy Zespół we Włocławku, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały, 

8.   Podjęcie uchwały w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy Chodecz na lata 2015-2022. 

       -     przedłożenie  projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej  MiG   - Skarbnik MiG, 

       -     opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy Zespół Wer Włocławku, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały, 

 

9.   Podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzenia ścieków. 



       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  P. H. Grzybowski, 

       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały, 

10.   Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia wysokości opłaty za przyjęcie nieczystości 

płynnych w punkcie zlewnym. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie   P. H. Grzybowski, 

       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały, 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie  wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Miasta i Gminy 

Chodecz. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  P. H.Grzybowski, 

       -     opinia Komisji  Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały, 

12. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę  w sprawie nadania Statutu Zakładowi Gospodarki 

Komunalnej w Chodczu. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  P. H. Grzybowski, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały, 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Chodczu. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  Przewodniczący Komisji, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały, 

14.  Podjęcie uchwały  w sprawie  przyjęcia planów pracy stałych Komisji  Rady Miejskiej w 

Chodczu. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  Przewodniczący Komisji, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały, 

  15. Interpelacje i zapytania  radnych  Rady  Miejskiej. 

  16. Wolne wnioski i zapytania. 

  17. Zakończenie  obrad  sesji Rady  Miejskiej. 

 

Ad. 2.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Burmistrz Chodcza  Jarosław  Grabczyński  przedłożył sprawozdanie ze swej działalności. 

Przekazał iż w   okresie  międzysesyjnym  odbył szereg spotkań  związanych z 

funkcjonowaniem  Urzędu jak i  Miasta i Gminy  które przestawiają się następująco:. 



-   udział w konwencie  Wójtów i  Burmistrzów –  zmiana ustawy  śmieciowej, 

-   udział w spotkaniu w Starostwie Powiatowym dotyczące obszarów rozwoju 

gospodarczego i strategii tzw. ZIT-ów,  jeżeli chodzi o ZIT Miejski Włocławki i Powiatowy nie 

dostały aprobaty Komisji Europejskiej, więc tych ZIT-ów  formalnie nie ma. Zatwierdzony   

został tylko ZIT Miejski Bydgosko-Toruński, 

-   udział w spotkaniu z przedstawicielami Firmy której zlecony  zostanie do  odzyskania  

podatek  VAT z inwestycji z lat ubiegłych, 

- spotkanie z projektantem przebudowy oczyszczalni ścieków, priorytetem będzie w tym 

roku jej modernizacja, będzie natychmiastowa jej przebudowa, 

- spotkanie z P. Michałem Stańczakiem – Kierownik w Urzędzie Marszałkowskim  zajmującym  

się sprawami  projektów unijnych, chodziło o modernizacje budynków  szkół  w Chodczu, 

- codziennie odbywają  się zebrania  w sołectwie wybory sołtysów , w których Burmistrz  

uczestniczy, w większości zebrań uczestniczył , tak przebiegała  praca Burmistrza.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej  zwróciła się do radnych czy są zapytania do Pana Burmistrza, 

pytań nie było. 

W związku z powyższym wskazaą iż przechodzi do punktu następnego porządku obrad sesji. 

 

Ad. 3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przekazał iż w okresie między sesyjnym  odbyło  się jedno 

posiedzenie  było  to spotkanie wspólne z innymi Komisjami.  Na posiedzeniu tym 

analizowany był   budżet na  2015 rok oraz  Wieloletnia  Prognoza Finansowa na 2015-

2022lata.  Kolejnym tematem omawianym na posiedzeniu było projekt planu pracy na rok 

2015. Plan pracy został  opracowany,  wniosków skierowanych  do Pana Burmistrza nie było.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów  przekazał iż w okresie między sesyjnym odbyła  

się jedno posiedzenie  na którym omówiono sprawy  związane z budżetem na rok 2015 oraz 

analizowano projekt Wieloletniej prognozy Finansowej na lata 2015-2022.  Również był 

opracowany i ustalony plan pracy Komisji na 2015r. Były omawiane    sprawy  ceny wody i 

ścieków oraz sfinansowanie modernizacji oczyszczalni ścieków. Wniosków skierowanych  do 

Pana Burmistrza nie było. 

 

 

Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej przekazał  iż w okresie  

międzysesyjnym odbyły  się  dwa  posiedzenia  na których omówiono  i głównie zajmowano 

się na pierwszym posiedzenie modernizacją oczyszczalni ścieków , ceny wody i ścieków  a 

także rozmawiano na temat modernizacji ulicy Aleja Zwycięstwa w Chodczu.  Wniosków z 

tego posiedzenia do Pana Burmistrza nie było. W dniu 22 stycznia odbyło się drugie 

posiedzenie Komisji na którym omawiano  wydano opinie w sprawie nabycia nieruchomości 

we Mstowie oraz nabycia nieruchomości w Lubieńcu. Chodzi o wybudowaną ulicę Polną,  



były to działki prywatne  z których wzięto grunty pod budowę ulicy. Opinia z Komisji Rolnej 

jest pozytywna, nie mniej jednak jest potrzeba ich wykupu. Więcej w tej sprawie powie 

zapewne Pan Burmistrz.  Na posiedzenie Komisji  przyniósł pismo Pan  Strzykowski 

mieszkaniec wsi Byszewo. W piśmie składa zażalenie  na wykonane prace melioracyjne w 

miejscowości Brzyszewo. Komisja Rolna zapoznała się z pismem, oraz dokumentami jakie 

załączył Pan Strzykowski. W związku z powyższym Komisja zwraca się do Pana Burmistrza o  

opinię Pani  Mecenas, czy jak radni ,Komisja jest władna w wydawaniu opinii w tej sprawie. 

W dokumentach jest opinia Wojewody, Wicemarszałka . Komisja jest w posiadaniu  nawet 

opinii WSA.  Jako Komisja Rolna Przewodniczący uważa, że nie bardzo można w tym 

względzie działać. Dokumenty z Komisji  są przekazane do Pana Burmistrza aby Radca 

Prawny wydał opinię w tym względzie. Przewodniczący rozumie sprawę , ale rola Komisji  na 

tym się kończy.  Następnie Komisja Rolna wyjechała w teren tak aby zobaczyć  jak wygląda 

sprawa z ulicą Polna , następnie sprawa zwężonej jezdni w miejscowości Ruda Lubieniecka. 

Występuje ewidentne zagrożenie ruchu drogowego. Mijające się pojazdy wjeżdżają  na 

chodnik  co zagraża pieszym . Pan Burmistrz również brał udział w wyjeździe, Komisja 

wnioskuje o zwężenie chodnika i wbudować krawężnik tak aby udrożnić przejazd. Jest tam 

bardzo niebezpiecznie. Zeszłego roku wydarzył się nawet śmiertelny wypadek. Następnie 

Komisji udała się do Łani aby zapoznać się ze stanem dachu na budynku  tzw. pałac  który  

należy do Gminy. Stan dachu jest  bardzo zły , rola Komisji zakończyła się na tym że 

stwierdzono  , że remontu należy dokonać  a zakres robót i wykonawcę oraz środki 

finansowe będą dalej omawiane na kolejnych posiedzenia Komisji  Budżetu i Finansów.  

Jadąc dalej po drodze  Komisja pojechała przez Mstowo  i chodzi o rozjeżdżanie drogi która 

jest przy Gorzelni we Mstowie.  Droga  o ciężkim tonażu samochodowym jest rozjeżdżana.  

Tutaj jak najbardziej jest widziana  sprawa  nawiezienia tej drogi przez  szlakę którą posiada 

Pan Fijałkowski. Gmina  zaoferuje się pomóc.  Na obecną chwilę Gmina nie jest w stanie 

niczego innego  wykonać  i aby zainwestować duże pieniądz. Przy tak dużym tonażu 

samochodowym to Gminę   nie stać aby wykonać modernizację.  Komisja Rolna również  

dokonała oględzin budynku po byłej stacji pomp  nad jeziorem od strony miasta. Sprawa jest 

w trakcie przejmowania od  Agencji Restrukturyzacji Rolnictwa. Przejęty  budynek 

wykorzystać dla jakiś celów dla Gminy. Komisja również podjechała na Kromszewice  gdzie 

jest naprawiana droga do Pana Kucharskiego  który ma problemy zdrowotne, użyto 

materiału –gruzu, Zakład Gospodarki Komunalnej Spółka nawoziła  kruszywem  tam drogę. 

W sołectwie Zalesie jest zdewastowana droga, gzie był prowadzony wodociąg  , będzie  

również dokonana naprawa. Komisja  zapoznała się również z dwoma  pismami  jedno w 

zakresie dowozu dzieci z Brzyszewa  do szkoły, a drugie  to w sprawie modernizacji drogi  od 

świetlicy w Brzyszewie w kierunku Bodzanowa. Sprawa  dwóch przejść dla pieszych  na Placu 

Kościuszki tak aby opuścić krawężnik. 

 

 

 

 



Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu  przekazał iż w okresie 

międzysesyjnym odbyło się jedno posiedzenie  na którym omówiono  tematyka była 

podobna jak wcześniej mówiono, tj, analiza projektu budżetu Miasta i Gminy na 2015r.  a 

także informacja o potrzebie modernizacji oczyszczalni ścieków. Moi przedmówcy 

szczegółowo omówili sprawy i Przewodniczący nie będzie się powtarzał. Odnośnie budżetu 

Przewodniczący zwrócił uwagę, że  środki budżetowe  są na poziomie roku ubiegłego, a jeści 

chodzi o inwestycje to rozpoczęte  nie są kończone pewne  sprawy  tylko przechodzi się do 

następnych , chodzi tu o ulicę Przejazd. Ponadto  w dniu  z Okazji Dnia Babci i Dziadka 

uczestniczyłem w uroczystości w Cettach i bardzo się podobało. 

 

 

 

Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska przekazała iż w okresie między 

sesyjnym odbyło się  jedno posiedzenie. Było to w pierwszej części spotkanie wszystkich 

Komisji, na tej część i  wspólnej omawiane były między innymi takie tematy: 

-  oczyszczalnia ścieków, jest to  bardzo ważna sprawa, jeżeli nie przystąpi się do jej 

modernizacji mogą wystąpić skażenia  gruntów. Pan Burmistrz informował Komisje że 

wstępnie został opracowany raport jaki jest niezbędny6 do działania. Jest to sprawa 

priorytetowa dla Gminy i wszystkich mieszkańców. Gmina będzie mogła starać się o środki 

finansowe na ten cel z zewnątrz, ale najbardziej trzeba zaangażować środki własne. Ponato 

rozważano sprawy P. Grzybowskiego a chodzi o  opłaty za ścieki , pobór wody, nieczystości 

stałe.  Ceny przedstawione przez Pana Prezesa  nie były regulowane od dwóch lat. Obecnie 

jest taka potrzeba i  razem trzeba przeanalizować i podjąć właściwą decyzję. 

Kolejny temat to sprawa  ulicy Aleja  Zwycięstwa. Odbyło się spotkanie w Starostwie 

Powiatowym i wydelegowane osoby uczestniczyły w tym spotkaniu. Spotkanie nie przyniosło 

oczekiwanych wyników. Wniosek mieszkańców Alei Zwycięstwa jest inny niż stanowisko 

Rady.  Mieszkańcy zwrócili się do Starostwa o ustanowienie tej ulicy jako jednokierunkowej . 

Stanowisko Rady w tej sprawie jest inne. Rada jest za przebudową ulicy. W najgorszym 

wypadku Rada jest za zmianą organizacji ruchu. Komisja skierowała wiele wniosków do Pana 

Burmistrza. Jeżeli dotyczy planu zagospodarowania przestrzennego to proces legislacyjny 

trwa około 400 dni , taki jest długi proces prawny. Omawiano również pro9jekt budżetu i 

Prognozę Wieloletnią. Wnioski powstałe na Komisji skierowano do Pana Burmistrza. 

Ponadto Komisja opracowała plan pracy Komisji na 2015 rok. 

 

Burmistrz przekazał iż wnioski są   znane jednakże procedury jeszcze nie zostały 

uruchomione. Dopiero po dzisiejszej sesji  zostaną podjęte działania co do ich realizacji. 

Ponadto wskazał, że odbędzie się spotkanie co do podjęcia działań związanych z 

modernizacją ulicy Aleja Zwycięstwa. 

Radny Jerzy Stempczyński wskazał na potrzebę  odbycia spotkania celem omówienia  

modernizacji tej ulicy. 

 



Radny Feliniak Wiesław zwrócił się z zapytaniem, do Burmistrza czy istnieje możliwość 

przejęcia ulicy Al. Zwycięstwa od Starostwa. Wówczas można byłoby bardzo szybko tą ulicę 

zmodernizować . Jest bardzo potrzebne spotkanie z Radną Powiatową aby przedstawiła na 

sesji jakie inwestycje wykonano ze strony Starostwa dla Chodcza. 

 

Ad. 4.   Podjęcie uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

położonej w Mstowie.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej  poprosiła o przedłożenie informacji w przedmiotowej 

sprawie Pana Bontala. 

Temat jest znany i chodzi o uregulowanie własności gruntów w miejscowości Mstowo pod 

świetlicą. Budynek jest formalnie Gminy, a grunty własnością Agencji. Na pierwsze pismo 

odpowiedź agencji była negatywna. Ponowiono pismo i obecnie odpowiedź jest pozytywna. 

Przejęcie nastąpi aktem notarialnym, za grunty nie płacimy nic pokrywamy koszty  

sporządzenia aktu notarialnego jak również koszty związane z aktem notarialnym. 

Pani Anna Adryjańczyk zwróciła się z zapytaniem kiedy to nastąpi, bo sołectwo Mstowo  jest 

tak trochę zapomniane. 

Pan Bontal odpowiedział iż  do końca kwietnia zostanie sporządzony akt notarialny.  

Opinię w  tej sprawie przedstawił Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej 

-  przekazał iż jest pozytywna. 

 

Dyskusji w tym temacie nie było. 

Projekt uchwały w powyższej sprawie odczytała Przewodnicząca Pani Anna Twardowska, po 

odczytaniu poddała uchwałę pod głosowanie . Za podjęciem uchwały nr IV/ 25 /15 głosowało 

14 radnych, przeciw -0, wstrzymało-0. Przewodnicząca Rady stwierdziła że przedmiotowa 

uchwała została podjęta. 

 

  

Ad. 5.  Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w 

Lubieńcu. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  poprosiła o przedłożenie informacji w przedmiotowej 

sprawie Pana Bontala. 

Pan Jerzy Bontal  powiedział  iż sprawa dotyczy wykupu gruntów pod budowę drogi-ulicy 

Polnej w Chodczu. Tu sprawa dotyczy uregulowania spraw od P. Lewandowskiego Tomasza a 

druga działka Gabrysiaka zam. Zalesie. Wielkości tych działek są   niewielkie . Problem jest z 

Panem Lewandowskim, jest nam dłużny dużą kwotę pieniędzy i nie ma do obecnej chwili 

uregulowania. W projektach tych uchwał nie ma kwot, jedynie upoważniają do podjęcia 

negocjacji z tymi Panami , są to uchwały intencyjne. 

Opinia Komisji Rolnej jest pozytywna w przedmiotowej sprawie. 

 

Radna Ewa Kwiatkowska poprosiła o poinformowanie radnych o załatwieniu sprawy w tej 

kwestii. 



Radny Stempczyński zastanawia się nad tym że nie było zgody i wchodzono na grunt. To nie 

powinno się tak dziać. 

Dyskusji dalszej w tej kwestii nie było. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. Po 

odczytaniu radni nie mieli uwag. Poddała projekt pod głosowanie. Za głosowało 14 radnych, 

przeciw -0, wstrzymało -0. 

Stwierdziła iż uchwała Nr IV/26/15 została podjęta. 

 

  Ad. 6.  Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

położonej w Lubieńcu. 

Pan Bontal przekazał iż sprawa dotyczy drugiej działki i tu nic więcej do dodania jest to ta 

sama sprawa. 

Opinia w przedmiotowej sprawie pozytywna Komisji Rolnej. 

Dyskusji  w tej kwestii nie było. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. Po 

odczytaniu radni nie mieli uwag. Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała projekt pod 

głosowanie. Za głosowało 14 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. 

Stwierdziła iż uchwała Nr IV/27/15 została podjęta. 

 

 

Ad. 7.  Podjęcie uchwały  w  sprawie  uchwalenia  budżetu Miasta i Gminy Chodecz na 

rok 2015. 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska  poprosiła Panią Skarbnik o 

przedłożenie projektu budżetu Miasta i Gminy Chodecz na 2015r. 

Radni wskazali na  omówienie całości projektu budżetu na 2015 rok. Treść budżetu stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. Ponadto Pani Skarbnik wskazała  w jakiej wysokości będą 

się  kształtować  dochody i wydatki w 2015 roku. 

Po przedłożeniu projektu budżetu  na 2015r. Pani Skarbnik odczytała  opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy Zespół we Włocławku  w sprawie projektu  budżetu. Po 

przedłożeniu treści  opinii  odnotowano iż  opinia w powyższej sprawie  jest pozytywna . 

Następnie  Przewodniczący  Komisji  Budżetu i Finansów  radny Grzegorz Makowiecki  

przedłożył opinię  Komisji, wskazał iż opinia co do projektu budżetu na 2015 rok jest 

pozytywna. 

Dyskusji   co do  projektu budżetu  Miasta i Gminy  radni nie podnosili  jak również  pozostałe 

osoby uczestniczące w obradach sesji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  Pani  Anna Twardowska  poprosiła Wiceprzewodniczącą 

Rady Miejskiej Panią  Ewę Kwiatkowską o odczytanie projektu uchwały.  Uwag co do projektu 

uchwały nie było.  Po odczytaniu projekt uchwały  został poddany pod głosowanie. Za 

głosowało – 11 radnych, przeciw -0, wstrzymało – 3 radnych.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła iż uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 

i Gminy Chodecz na 2015 rok  Nr IV/28/15 została podjęta  i stanowi załącznik do protokołu. 



 

Ad. 8.   Podjęcie uchwały w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta i Gminy Chodecz na lata 2015-2022. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska  poprosiła Panią Skarbnik                            

o  przedłożenie  projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej  M i G  Chodecz  na lata                 

2015-2022. 

Pani Danuta Nowakowska przedłożyła projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej  MiG  

Chodecz  na lata  2015-2022.  Treść stanowi załącznik do protokołu. Po przedłożeniu projektu 

odczytała opinię  Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy Zespół we Włocławku  co 

do Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Radny Grzegorz  Makowiecki przedłożył opinię co  do przedmiotowej sprawy . Treść stanowi  

załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. 9.   Podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków. 

        

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Pana Henryka Grzybowskiego o przedłożenie 

przedmiotowej sprawy.  

Pan Henryk Grzybowski wskazał iż temat był szeroko omawiany na posiedzeniu komisji Rady 

Miejskiej. Wskazał iż cena wody i ścieków obowiązuje już od dwóch lat wcześniej tj. od 

2013r. W tym czasie  wzrosły ceny energii elektrycznej i wiele innych usług, koszty produkcji 

wody znacznie wzrosły, cena wody musi być jednakowa dla wszystkich odbiorców. Na 

terenie Chodcza wszyscy płacą jednakową cenę  za wodę . Zakład Gospodarki Komunalnej 

przekształcił się w spółkę i musi wypracować swoje środki finansowe.  

 

Radna Kwiatkowska Ewa wskazała iż należy liczyć się z tym, że w tym roku należy wydać 

kwotę około 500tys. Na modernizację oczyszczalni ścieków. Te pieniądze muszą być , gdzieś 

trzeba je znaleźć. Radni analizowali wyliczone koszty przez Kierownika ZGK Spółka z o.o. i 

radni doszli do wniosku że jest to minimum które należy podnieść w cenie wody i 

nieczystości ciekłych. Nie będzie podziału na odbiorców i pozostałych. Te ceny które SA 

obecnie to są już od dwóch lat a wiele składników wzrosło. Komisja wydała pozytywna opinię 

i zgodziła się z propozycją ZGK.  

 

Dyskusja. 

Feliniak  Wiesław w zamian za ta podwyżkę czy nastąpi częściowa modernizacja parku 

maszynowego. 

 

Czy nie można we własnym zakresie prowadzić modernizacji oczyszczalni. Tak jak w innych 

Gminach jest to prowadzone. 

 



Pan Henryk Grzybowski wskazał iż Zakład te pieniądze musi odzyskać od mieszkańców i 

skumulować  i pokryć koszty eksploatacji. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia taryf 

dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków. 

Uwag co do projektu  uchwały nie było. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała projekt uchwały pod głosowanie. Za głosowało 14 

radnych, przeciw -0, wstrzymał-0. Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że uchwała              

Nr IV/30/15 została podjęta. 

 

Ad. 10.   Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia wysokości opłaty za przyjęcie 

nieczystości płynnych w punkcie zlewnym. 

Pan Henryk Grzybowski  powiedział iż w tej uchwale dotyczy ścieków wywożonych  do 

punktu zlewnego. Dotyczy to tych którzy nie maja kanalizacji. 

Opinia Komisji Obywatelskiej w tej sprawie jest pozytywna przedstawiła Przewodnicząca Pani 

Ewa Kwiatkowska. 

Dyskusja – brak. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały w sprawie  ustalenia wysokości opłaty za 

przyjęcie nieczystości płynnych w punkcie zlewnym. Uwag co do projektu uchwały nie było. 

Poddała  projekt uchwały pod głosowanie. Za podjęciem głosowało 14 radnych, 

przeciw -0, wstrzymało -0. Przewodnicząca stwierdziła iż uchwała Nr IV/31/15 w sprawie  

ustalenia wysokości opłaty za przyjęcie nieczystości płynnych w punkcie zlewnym została 

podjęta. 

 

 

Ad. 11.  Podjęcie uchwały w sprawie  wymagań jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Miasta 

i Gminy Chodecz. 

Pan Grzybowski Henryk udzielił informacji w powyższej sprawie, wskazał iż Gmina musi 

określić jakie warunki musi spełnić firma wywożąca nieczystości ciekł co dany sprzęt 

powinien posiadać i w co winien być wyposażony. 

Opinia Komisji Obywatelskiej pozytywna. 

Dyskusja : 

Radny  Makowiecki, czy osoba musi prowadzić działalność gospodarczą w zakresie wywozu, 

czy może dla siebie  może wywozić. 

Pan Cendrowski w Gminie ościennej w Baruchowie są trzy podmioty które wywożą 

nieczystości, a u nas to ciągle występują problemy. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie  wymagań jakie powinien 

spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w 



zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na 

terenie Miasta i Gminy Chodecz. Uwag co do projektu uchwały nie było. 

Poddała projekt uchwały pod głosowanie. Za  podjęciem uchwały głosowało 14 

radnych, przeciw -0, wstrzymał-0.  

Przewodnicząca stwierdziła iż uchwała Nr IV/32/15  w sprawie  wymagań jakie 

powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 

działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 

ciekłych na terenie Miasta i Gminy Chodecz została podjęta. 

  

Ad. 12. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę  w sprawie nadania Statutu Zakładowi 

Gospodarki Komunalnej w Chodczu. 

Radny Stempczyński wyszedł podczas obrad sesji stan   13 radnych w tym momencie. 

Przewodnicząca poprosiła o wyjaśnienie sprawy co do powyższej uchwały.   

Pan Henryk Grzybowski powiedział iż nie ma ZGK nie ma statutu, z automatu nie można było 

anulować statutu, trzeba podjąć uchwałę. 

Dyskusji – brak. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały  uchylającej uchwałę  

w sprawie nadania Statutu Zakładowi Gospodarki Komunalnej w Chodczu. Uwag co do 

projektu uchwały nie było. Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  

Za głosowało 13  radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. Przewodnicząca Rady 

stwierdziła iż  Uchwała Nr IV/33/15 uchylającej uchwałę  w sprawie nadania Statutu 

Zakładowi Gospodarki Komunalnej w Chodczu została podjęta. 

 

Ad. 13.  Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Chodczu. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Przewodniczącego Komisji  Rewizyjnej o 

przedłożenie projektu planu pracy na 2015 rok. 

Radny Łuczak Tomasz przedłożył treść planu pracy na 2015 rok. Treść stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. Uwag co do planu pracy nie było. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie  przyjęcia 

planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Chodczu. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało 13 

radnych, przeciw -0, wstrzymał-0. Przewodnicząca stwierdziała, że uchwała Nr IV/34/15 

sprawie  przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Chodczu została podjęta. 

Na sali jest obecnie 14 radnych. 

 

 

 

 

 



 

Ad. 14.  Podjęcie uchwały  w sprawie  przyjęcia planów pracy stałych Komisji  Rady 

Miejskiej w Chodczu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Pan Grzegorz Makowiecki przedłożył plan pracy 

na 2015r. 

Uwag co do planu nie było. 

Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej Pan Wiesłw Feliniak  przedłożył 

na 2015 rok. Uwag co do planu nie było. 

Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska Radna Ewa Kwiatkowska 

przedłożyła plan pracy na 2015 rok. Uwag co do planu nie było. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia Kultury  i Sportu przedłożył plan pracy Komisji na 

2015r.  Radny Jerzy Stempczński. Uwag co do planu pracy nie było. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie  przyjęcia planów pracy 

stałych Komisji  Rady Miejskiej w Chodczu. Uwag co do projektu nie było. Poddała projekt 

pod głosowanie. Za głosowało 14 radnych, przeciw -0, wstrzymał-0. P)przewodnicząca Rady 

stwierdziła że uchwała Nr IV/35/15 w sprawie  przyjęcia planów pracy stałych Komisji  Rady 

Miejskiej w Chodczu została podjęta. 

 

Ad.  15. Interpelacje i zapytania  radnych  Rady  Miejskiej. 

 

Radny Kluzik Bohdan zwrócił się z zapytaniem czy ruszyła sprawa w sprawie lokalu, czy 

została podpisana umowa. 

Odpowiedział Pan Burmistrz, iż została zawarta umowa z Księdzem proboszczem na  

wykonanie zadania. Urząd Miasta i Gminy zgodnie z umowa przelał kwotę 25 tys. Zł. Za 

wykonanie zadania. Jest zawarta umowa na okres 5 lat na użyczenie lokalu dla Emerytów. 

 

Pani Paulina Kuczmaja przekazała iż pismo zostało złożone , jednakże nie ma odpowiedzi na 

to pismo. 

Pan Burmistrz odpowiedział iż jest podpisana umowa miedzy Parafią a Gminą Chodecz. 

Parafia użycza nieodpłatnie budynek na rzecz Gminy. Z uwagi na to, że do Urzędu wpłynęło 

kilka podań o użyczenie tego lokalu dla stowarzyszeń działających na naszym terenie. 

Prawdopodobnie w tym tygodniu jeżeli czas pozwoli odbędą się spotkania z tymi 

stowarzyszeniami żeby dojść do porozumienia i przekazania dalszego tego lokalu.  

 

Radny Makowiecki Grzegorz zwrócił się z zapytaniem w sprawie drogi-ulicy Bocznej. Sprawa 

nie jest wyprostowana między Urzędem a Panem Ambrożewiczem.  

 

Pan Burmistrz odpowiedział iż niedawno zapoznał się z ta sprawą , ku zdzi8wieniu, Gmina nie 

jest właścicielem gruntów gdzie ta droga przebiega. Sprawa ta będzie do uregulowania , ze 

wstępnych ustaleń wynika , że nieodpłatnie będzie chciał przekazać ten grunt. Sprawa jest w 

toku. 



Radna Ewa Kwiatkowska  w sprawie nieuregulowaniu  własności gruntów, czy jest więcej 

jeszcze takich spraw, czy można suię takiej sytuacji spodziewać. 

Pan Burmistrz odpowiedział  iż można się spodziewać takich spraw, chodnik przy Biedronce, 

budowa drogi Sobiczewy –Brzyszewo, i to co mówił Pan Makowiecki ulica Boczna. Sprawa 

Przysypki  jest rozpatrywana i będzie analizowana , jeszcze do końca nie jest znana. 

Radny Kluzik Bohdan zwrócił się z zapytaniem czy powiat  myśli  coś zrobić z tą nawierzchnią  

drogi powiatowej w kierunku Dąbrowic. 

Pan Burmistrz odpowiedział iż  temat dolania asfaltu zapewnił jak będą pozwalać warunki 

atmosferyczne to w miesiącu kwietniu będzie dolany asfalt. Jeżeli chodzi o przekazanie ulicy 

Aleja Zwycięstwa to o przekazanie tej ulicy nie byłoby trudno. Jednakże Pan Burmistrz ma 

pewną wizje co do tej ulicy. A Starostwo mogłoby sfinansować modernizację jakiejś innej 

drogi powiatowej. Po wyborach Przewodniczącego9 Samorządu Mieszkańców Miasta 

Chodcza wrócimy do tematu ulicy Al. Zwycięstwa. Starosta chciałby spotkać się z 

mieszkańcami tej ulicy. Burmistrz chciałby  definitywnie  załatwić tą sprawę. Sprawa na ten 

moment jest rozwojowa i może uda się sprawę rozwiązać polubownie. Na dzisiejszym 

spotkaniu padły jeszcze inne propozycje i należy podejść do sprawy powoli. Ponadto 

Burmistrz wskazał iż właściciel nieruchomości może władać jak mu się podoba.  Póki co 

smoże być tak że Starostwo może robić co chce. Ostatecznie Starostwo samo podejmuje 

decyzje. 

Pani Ewa Kwiatkowska zwróciła się do Pana Burmistrza, czy wpłynęło jakieś pismo ze 

Starostwa ze spotkania odbytego w dniu 7 stycznia br. W sprawie ulicy Al. Zwycięstwa. 

Znaczenie tej ulicy-drogi jest strategiczne. Całego ruchu nie można skumulować przez ulicę 

Waryńskiego . Będzie to makabryczna sprawa . Poprosiła aby  spotkanie odbyło się nie tylko z 

mieszkańcami tej ulicy, ale kto chce niech weźmie udział w dyskusji. 

 

Radny Stempczyński Jerzy co ze sprawa dzierżawionych gruntów i lokali czy  są 

wprowadzenie zmian opłat oraz wypożyczanie sprzętu, dzierżawa gruntu pod bar nad 

jeziorem i można zarobić jakieś pieniądze. 

 

Ad.  16. Wolne wnioski i zapytania. 

Pan Cendrowski Zbigniew poruszył sprawę  uruchomienia jakiejś  działalności kulturalnej. 

Należy zając się tym tematem, panuje ogólna nuda , młodzież mogłaby się spotykać i 

prowadzić jakieś zajęcia dla młodzieży. 

Pani Czerniak Dorota na ulicy Bukowej mieszkańcy parkują samochody na  chodniku i trudno  

się  przedostać chodnikiem. 

 

Pani Adryjańczyk Anna  powiedziała, czy można liczyć że coś się zmieni w sołectwie Mstowo. 

Pan Burmistrz powiedział, że  sprawa  jest dobrze znana  Burmistrzowi. 

  

Pani Sołtys  Pietrzak Elżbieta poprosiła o harmonogram wywozu śmieci  dostarczony z 

tygodniowym wyprzedzeniem. 



 

Ad.  17. Zakończenie  obrad  sesji Rady  Miejskiej. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała „zamykam obrady dzisiejszej sesji Rady 

Miejskiej”. 

 

 

Protokołowała: 

Elżbieta Pawlak 

 

 


